



### Verslag van de bijeenkomst van Campenholt op 12 augustus 2023.

**Aanwezig:** Hugo Schoevaerts, voorzitter,

Agnes Peremans, Ann Van Remoortel, Emile Debacker, Erik Heymans, Gerry Croon, Hubert Gulinck, Huub Van der Steld, Jean-Marie Verhulst, Liesbeth Merckx, Louis Leten, Marcel Andries, Marcel Simons, Marleen Horemans, Stijn Simons, Paul Behets, Willy Christiaens, Wouter Vanderbist.

Verontschuldigd: André Empereur, Ann Peeters, Denise Croon, Karine Empereur, Oscar Dekeyser

### Agenda:

- 1) Goedkeuring verslag bijeenkomst 8 juli

Het verslag wordt goedgekeurd mits volgende aanvulling: Felix Goossens was (gedeeltelijk) aanwezig.

- 2) Canon van Kampenhout

Met het oog op het maken van een 'Kampenhoutse Canon', heeft Paul Behets het boek "De Canon van Vlaanderen" eens uitgeplozen, en om te kijken hoe die ineens zit en wat we daar dan best van leren, aangezien het toch een groot verkoopsucces blijkt te zijn.

"De Vlaamse canon" bestaat uit 60 vensters (onderwerpen), elk met 4 subthema's. Met 72 % afbeeldingen tegenover 27 % tekst is het eerder een kijkboek dan een leesboek. Qua inhoud ligt de focus vooral op de 19<sup>e</sup> en 20<sup>e</sup> eeuw, waardoor goed te actualiseren valt en/of te linken met de hedendaagse toestand.

Dit laatste vindt Hubert belangrijk en stelt als titel voor 'Kampenhout vandaag, knipoog naar het verleden'. Niet enkel het verleden mag aan bod komen, maar wel als hulpmiddel ter verklaring waarom Kampenhout er heden ten dage zo uitziet.

Enkele ideeën vallen spontaan: de nutsvoorzieningen in Kampenhout, Kampenhout als eerste digitale gemeente, ... Voor een nieuwe werkgroep zal een eerste samenkomst volgen, waarvoor de datum nog niet vastligt. Wouter Vanderbist zal deze werkgroep trekken en een uitnodiging naar geïnteresseerden sturen.

- 3) Nacht van de geschiedenis

Vanuit het Davidsfonds kwam het idee om een lezing te geven over de kinderen van de Graven van Vlaanderen, in het thema van 'Trots van Vlaanderen'. Een ander idee vanuit de heemkring was om Kim Gevaert als spreker uit te nodigen, iemand die toch zeker binnen dat thema past. Maar daarnaast was de reikwijdte van het thema ook onduidelijk, en zou het eventueel 'Met hart en ziel' zijn. Uiteindelijk is het aan het Davidsfonds om te beslissen.

- 4) Open Monumentendag

Een maand op voorhand zijn alle plaatsen voor de rondleiding in de vernieuwde pastorie al volzet. Paul Behets neemt de rondleidingen op zich, met Erik Heymans in de staart van elke groep. Er zal ook een boekenstandje aan de ingang bemand worden door Marleen Holemans van 13u tot 17u en Emile Debacker van 17u tot 18u.

Op 24 augustus is er de officiële opening van het gebouw, waarbij Paul Behets een korte inleiding zal geven over de geschiedenis van het gebouw.

#### 5) Inventarisatie archief Sint-Sebastiaansgilde

Paul Behets is bezig het oude boek (1755-1955) te transcriberen/hertalen en de gegevens die hij hierin vindt, te combineren met die uit de gemeentetellingen. Hierin vindt hij onder andere jaarlijkse rekeningen, belangrijke gebeurtenissen (zoals een nieuwe pastoor), het gildereglement, boetes, prijzen van voeding (bier, ...) etc.

Het nieuwe boek (na 1955) bestaat eigenlijk uit twee boeken. Marleen Holemans zal bij de leden nagaan om de foto's, die we al hebben, zoveel mogelijk mensen, voorwerpen, plaatsen, ... te identificeren.

Paul Behets heeft een index gemaakt van alle huwelijksdatums tussen 1797 en 1910 (in totaal zo'n 5.000 items, zie [https://www.campenholt.be/genealogie-huwelijken-1800-1910\\_met\\_fotonummer\\_rijksarchief.php#gsc.tab=0!](https://www.campenholt.be/genealogie-huwelijken-1800-1910_met_fotonummer_rijksarchief.php#gsc.tab=0!)). Zo kun je makkelijk personen en hun partners terugvinden.

Tenslotte heeft Hugo alle bidprentjes van gildeleden verzameld.

#### 6) Inventarisatie archief heemkring

Dit werk heeft lang stilgelegen en moet dringend terug opgepikt worden, liefst in september, vooral voor dingen naast de boeken, aangezien Hugo hier al aan gewerkt heeft. We hebben een antwoord van de gemeente nodig of we de ruimte boven in Villa Lucie kunnen gebruiken (zie verder).

De werkgroep Archief was stilgevallen, deels door COVID, deels omdat we niet voorbij de discussiefase geraakten. Misschien moeten we gewoon beginnen? Gewoon in hoopjes en dan gewoon beginnen te digitaliseren/registreren.

Stijn: als we sleutelwoorden weten te identificeren, moeten we dat best eerst doen en dan in dozen. Het fysiek wegsteken is best de laatste stap. Wat we wel kunnen doen is eerst wat sorteren om dan te kunnen catalogiseren. (Welke sleutelwoorden hebben we nodig? -> Lees: wat komt veel aan bod in ons archief.)

De werkwijze willen we samen vastleggen in september, zodat we er daarna individueel aan kunnen werken wanneer we willen, zodat het inventariseren wat vooruitgang zal boeken.

#### 7) Vragen burgemeester/gemeente

Er werd door Hugo Schoevaerts een brief aan het college gestuurd met de vraag of er al antwoorden en/of beslissingen geformuleerd zijn op onze vragen. Hier is tot de dag van vandaag nog geen antwoord op gekomen. We zullen blijven aandringen en in onze verslagen opnemen of er een antwoord komt of niet. Om hier hopelijk een versnelling in te zien, gaan we ons een vraag tot lidmaatschap van de cultuurraad doorsturen. Dat betreft niet subsidiëring van onze werking, maar om een nauwere link met de cultuurwerking in Kampenhout te verkrijgen.

Wat wel al in orde zal komen, is de bewegwijzering vanaf de Haachtsesteenweg naar het herdenkingsmonument van de vliegtuigramp in het Lemmeken. Het betreft een bruin aanwijzingsbord met hierop het monumentenlogo en de beschrijving 'vlieg(tuig)ramp Sabena 1961'.

## 8) Daguitstap Diest

Op 16 september gaan we naar Diest; tot nu toe hebben we 14 inschrijvingen. Er zal een bezoek gemaakt worden aan het begijnhof en de begijnenkerk met een stadsgids. Dan komt er een middagetentje met daarna de mogelijkheid om de kerk en het gemeentemuseum zelf kort te bezoeken. In de namiddag om 14u30 is er dan het bezoek aan de citadelsite/het militair domein. Veteranen van het 1<sup>e</sup> bataljon paracommando's hebben daar een museum ingericht en de gids vertelt ons hun geschiedenis.

De kostprijs zal 40 euro bedragen met alle bezoeken, de gidsen en de lunch mee inbegrepen. De heemkring legt zelf een deel bij. Parkeren lukt zowel aan de citadel of aan de markt (bij het begijnhof).

## 9) Aanvullen vitrinekasten Villa Lucie

Nu zijn in de vitrinekasten in Villa Lucie enkele stukken van de Sint-Sebastiaansgilde tentoongesteld, maar niet echt op een ideale manier. We willen die liefst wat aantrekkelijker aankleden. De twee grote glazen kasten zouden best een betere plaats krijgen, eventueel vanboven in De Krop, vanachter in het Witloofmuseum?

## 10) Cursus genealogie

Na contact met Familiekunde Leuven is het de bedoeling om in Kampenhout in de loop van oktober/november een cursus genealogie te laten doorgaan. Waar en wanneer precies is nog niet vastgelegd, wel weten we dat het 's avonds zal doorgaan en dat Familiekunde de organisator zal zijn.

## 11) Varia

Op 28 oktober is er de zaklampentocht georganiseerd door Natuurpunt in 't Rotbos (ipv. een fakkeltocht). Onderweg willen ze enkele postjes inrichten met enkele verhalen (liefst in de spannende/griezelige richting). Hiervoor hebben ze ons gecontacteerd. Hubert is bezig rond bossen en heeft aangeboden hieraan mee te doen (de Dodebeek specifiek); als er anderen ideeën hebben en goesting, mogen ze zich aanbieden. Een voorstel is eventueel het Hof ter Munckt dat (ongeveer) in de buurt ligt.

Op 12 augustus is er de wandeling in het Torfbroek, georganiseerd om het verloop van de werken daar te tonen/vertellen.

Op 21 september is er een vergadering met Francine Vanderick in verband met de tentoonstelling "900 jaar parochie Kampenhout". Als er interesse bestaat van mensen met info/ideeën, welkom. Ook is er "70 jaar Pax" dat jaar (2025), eventueel samen te doen?

Er valt de opmerking, dat er wat aandacht verslapt voor andere dorpskernen dan de typische, maar dit is zeker niet opzettelijk. De opzet van lokale tentoonstellingen is gewoon een organisch proces, als andere kernen verslappen is dit door een gebrek aan trekkers, maar dit willen we zeker doen herleven!

Jean-Marie vraagt naar een mogelijke vergroting van ons interessegebied. Hij vindt dat binnen de lokale grenzen blijven een slecht idee is, want een samenwerking met buurgemeenten zorgt voor grotere mogelijkheden/middelen. Hier gaan we zeker mee akkoord. We hebben recent samengezeten met de heemkringen van Steenokkerzeel en Zemst. Machelen is niet op de uitnodiging ingegaan. Van Cultuur Noordrand zijn er ideeën rond uitwisseling van materiaal en eventuele grensverbreedende projecten (zoals een regionale beeldbank).

Op 12 augustus doen wij met onze quizploeg mee aan de quiz van de Landelijke Gilde Berg.

Het gemeentebestuur heeft enkele vrijwilligers aangeduid die foto's gaan nemen van alle grafzerken in Kampenhout. De heemkring heeft in 2016 reeds alle grafzerken van de Kampenhoutse begraafplaatsen gefotografeerd door de werkgroep "Ars Moriendi". De heemkring heeft het gemeentebestuur hiervan ingelicht.

**Volgende bijeenkomst:** zaterdag 9 september 2023 te 10 uur in De Krop, Dorpsstraat 9b.

Wouter Vanderbist

Hugo Schoevaerts

Verslaggever

Voorzitter

---

**Campenholt – Heemkring Kampenhout - [www.campenholt.be](http://www.campenholt.be)**

*Voorzitter: Hugo Schoevaerts, [hugoschoevaerts@gmail.com](mailto:hugoschoevaerts@gmail.com)*

*Ondervoorzitter: Felix Goossens, [feligoo@telenet.be](mailto:feligoo@telenet.be)*

*Secretaris: Gerry Croon, [gerry.croon@kampenhout.vera.be](mailto:gerry.croon@kampenhout.vera.be)*

*Penningmeester: Steven Vermeylen, [steven\\_vermeylen@hotmail.com](mailto:steven_vermeylen@hotmail.com)*

*Bestuurslid: Erik Heymans, [erik.heymans@telenet.be](mailto:erik.heymans@telenet.be)*

*Bestuurslid: Huub Van der Steld [vdss1910@gmail.com](mailto:vdss1910@gmail.com)*

*Bestuurslid: Wouter Vanderbist, [wouter.vanderbist@live.be](mailto:wouter.vanderbist@live.be)*

---